

Acta de la cinquena reunió de suport a la investigació

El dia **13 de març de 2023**, a les **11.00 h**, de manera virtual per Teams, es va celebrar la cinquena reunió de Suport a la investigació.

A la reunió estaven convocats els següents assistents:

Nom i cognoms	Assistència (Sí /No /Excusa)
1. Cristina Tomás (Suport a la investigació)	Sí
2. Graciela Torres (Suport a la investigació)	Sí
3. Beatriz Climent (Biblioteca de CC de la Salut)	Sí
4. Blanca Salom (Biblioteca de CC de la Salut)	Sí
5. Carlos García Casabó (Biblioteca de Psicologia i Esports)	Sí
6. Antonia Jara (Biblioteca de Ciències)	Sí
7. M ^a José Gimeno (Biblioteca d'Humanitats)	Sí
8. Silvia Giner (Biblioteca d'Educació)	Excusa
9. Ana Mira (Biblioteca del Jardí Botànic)	Sí
10. José Miguel Gallego (Biblioteca de CC Socials)	Sí
11. Amelia López (Biblioteca de CC Socials)	Sí
12. Mapi Aguiló (Biblioteca Historicomèdica)	Sí
13. M ^a José Cháfer (Biblioteca Campus Ontinyent)	Sí

Punts de l'ordre del dia:

1. Reprendre els temes pendents de la reunió anterior que no arribaren a cap acord
2. Presentar el document del projecte de servei de suport en gestió de dades d'investigació

Desenvolupament de la sessió:

Abans de començar amb els punts de l'ordre del dia, Cristina Tomás comenta dues coses:

- L'aprovació, per part de Consell de Govern, del document sobre la Signatura científica. Tindrà tres versions (valencià, castellà i anglés) i es farà la difusió pels canals habituals.
- L'informe sobre el servei de Suport+Indicis està quasi acabat, a falta d'algunes dades (hi ha una lleugera variació entre les dades proporcionades per les biblioteques i les estadístiques de Tíqueting). Quan estiga llest, s'enviarà a la resta del grup perquè done la seua opinió i corregisca els errors que hi puga trobar.

Cristina Tomás comenta la possibilitat de fer un projecte pilot del servei de suport en gestió de dades d'investigació en el qual poden participar les biblioteques que es troben capacitades per a respondre als dubtes dels investigadors sobre el tema. Si no, la secció de Suport a la investigació de Seccions Centrals, assumirà les tasques. Pregunta la seua opinió sobre el projecte als participants de la reunió.

Amelia López comenta que el primer que cal fer, abans de crear el servei, és un estudi detallat, obtenir dades i saber les necessitats dels investigadors per a oferir-los un servei personalitzat. Proposa fer enquestes i diu que hi ha enquestes estandarditzades que ja utilitzen altres biblioteques universitàries. Seria interessant saber quants grups d'investigació n'hi ha i els membres de cadascú, o, almenys, contactar amb l'IP de cada grup per a recopilar aquesta informació. Considera molt important la formació del personal i que seria interessant que tal volta la donara algun bibliotecari que ja tinga el servei consolidat a la seua biblioteca.

Cristina Tomás respon que no és fàcil traure les dades dels grups d'investigació perquè les fonts de les quals es trauen són diverses i es troben disperses, i la informació que apareix a la web no està actualitzada.

Ana Mira comenta que els investigadors del Botànic utilitzen repositoris i eines molt especialitzades. Pensa que cal tindre formació de cara a resoldre els possibles dubtes dels investigadors.

Antonia Jara diu que, en el cas de Ciències, hi ha molts investigadors i poc personal. A més, com en el cas d'Ana Mira, es troba poc capacitada encara per a resoldre dubtes sobre gestió de dades i fa falta formació.

Beatriz Climent diu que seria interessant no limitar-se als projectes de "Horizonte Europa", perquè en Biomedicina els investigadors opten a altres projectes diversos i cada convocatòria demana uns criteris diferents. També pensa que cal formació.

13/03/2023

Blanca Salom intervé per a dir que, abans de començar un nou projecte, estaria bé veure com ho fan en altres llocs, veure projectes ja fets, per què això, ens pot ajudar.

Cristina Tomás exposa que els projectes europeus són un punt de partida, i que hi ha investigadors d'excel·lència als quals es pot acudir perquè ens conten la seua experiència sobre la gestió de dades d'investigació. També cal deixar molt clar el que el servei farà i què no farà: donarà suport, però no s'encarregarà de fer el pla de gestió.

Quan a la formació, Cristina informa que es farà una segona edició del curs de gestió de dades a través del SFPIE, i potser seria també interessant fer tallers o xerrades per part d'algun especialista en la matèria.

Carlos García opina que potser seria millor no fer un servei tan estructurat abans de saber exactament què necessiten els investigadors. A més, com han comentat altres companyes, no es troba encara capacitat per a resoldre qüestions i dubtes sobre la gestió de dades d'investigació. Cal formació.

María José Cháfer i Mapi Aguiló estan d'acord, pensen que cal formació i potser no fer un servei tan estructurat, sinó unes nocions bàsiques de moment per a poder resoldre les dubtes que plantegen els investigadors.

María José Gimeno diu que seria interessant poder veure exemples resolts de plans de gestió per a saber com són, en què consisteixen i així planificar el servei.

Amelia López insisteix en el fet que cal deixar molt clar què es farà en el servei i què no es farà: millor dir que “donarem informació” que no que “assessorarem”, per què això pot fer creure que, des del servei, ens encarregarem d'elaborar els plans de gestió, anonimitzar dades, etc.

13/03/2023

Decisions que s'han pres:

Cristina Tomás conclou que enviarà després de Falles el document del projecte del servei a tots els integrants del grup i deixarà fins després de Pasqua perquè el grup el revise, done les seues opinions sobre aquest tema i aporte suggeriments.

Es decideix convocar una altra reunió per a després de Pasqua i comentar el document.

I, finalitzada la reunió, s'alça la sessió a les **13.15 h**

València, **13/03/2023**
Signat,

La secretària
Graciela Torres Thibaut